



SHANGHAI
FOREIGN INVESTMENT
ASSOCIATION
上海市外商投资协会



上海市外商投资协会月度工作简报

2021年 第6期

Shanghai Foreign Investment Association

Vol. 6, 2021

MONTHLY REPORT

协会组织会员企业参加外资医药企业专场政企沟通圆桌会议

6月9日，上海市副市长宗明召开了外资医药企业专场政企沟通圆桌会议，市政府副秘书长顾洪辉主持会议，市商务委主任顾军介绍了今年以来本市外资工作情况，协会会长黄峰参会。

会上，协会医药健康工作委员会成员单位通用电气医疗系统贸易发展（上海）有限公司、拜耳（中国）有限公司、艾尔建医疗器械（上海）有限公司、梅里埃诊断产品（上海）有限公司、丹纳赫（上海）企业管理有限公司以及协会会员单位上海依视路光学有限公司、默克投资（中国）有限公司等7家外资企业代表提出了相关问题和建议，涉及行业和产品准入、通关物流、药品分类管理、产业政策等方面，市相关部门负责人分别进行了回应。（图1）

庆祝建党百年，外企党建座谈会在协会召开

为了进一步了解外企基层党建情况，推动外企党建工作，以实际行动迎接建党100周年，6月25日下午，外企党建座谈会在协会召开。上海市级机关工作党委副书记王冶勇，市商务委党组成员、副主任、直属机关党委书记诸旖，市外资协会会长黄峰等领导出席了会议。会议由协会党支部书记、副会长刘生主持。

玫琳凯（中国）党委、开利空调党委、上海三菱电梯党委、安永（中国）党委、博世（中国）党总支、埃森哲（中国）党总支、上海住友商事党支部、碧迪医疗器械（上海）党支部等公司党组织负责人分别介绍了各自企业的党组织架构、分享了基层工作经验，也提出了加强党建工作的建议。上海市级机关工作党委副书记王冶勇充分肯定了外资企业在基层党建工作中取得的成绩。（图2）

2021长三角外资协会联盟会议暨长三角外资工作交流会召开

6月10日，2021长三角外资协会联盟会议暨长三角外资工作交流会在苏州市吴江区召开，长三角三省一市商务厅（委）分管负责人，长三角外资协会联盟成员单位负责人等近50人出席了会议。

会议由江苏省外商投资企业协会会长赵进主持。中国外商投资企业协会副会长原高强到会并讲话。会上，上海市外商投资企业协会黄峰会长介绍了中国外资协会高质量发展分会的工作规则、组织架构（草案）以及第二届长三角外资料创论坛的方案（草案）。经讨论，两项草案基本得到通过。第二届长三角外资料创论坛将于今年11月中旬在苏州吴江举行。



图1



图2

上海外企志愿服务总队正式成立

6月11日，上海市外商投资企业协会外企志愿服务联盟在上海都市菜园举办“外企志愿服务联盟总队授旗仪式暨世界环境日主题活动”，并宣布上海外企志愿服务总队正式成立。

上海市志愿服务公益基金会理事长蔡伟民、上海市外商投资协会副会长刘生、上海市环境科学院高级工程师胡冬雯出席活动。来自17家企业的近90位志愿者参加了本次活动。

上海市外商投资协会外企志愿服务联盟于当日获得了上海市志愿者协会《关于同意成立上海外企志愿服务总队》的正式批复。上海市志愿服务公益基金会理事长蔡伟民宣布上海外企志愿服务总队正式成立，并向外企志愿服务联盟理事长、安利（中国）上海、江苏和江西片区总经理费胜昔授上海外企志愿服务总队旗帜。此外，爱特思、安利、迪卡侬、福特汽车、富士胶片、恒生银行（中国）、嘉吉、康宝莱、欧莱雅、擎雷、三得利、聚水潭、昕诺飞、星巴克、英特尔共15家企业被分别授予上海外企志愿服务分队旗帜。（图3）

协会举办第十五届“安利杯”外商投资企业高尔夫球邀请赛

6月4日，第十五届“安利杯”外商投资企业高尔夫球邀请赛在佘山高尔夫俱乐部举行。40多家会员单位近60位外资企业高管参加了比赛。协会会长黄峰参加活动并致辞，对赞助活动的安利、YKK、迪卡侬、花园饭店等公司表示感谢。

协会动态

6月3日

协会会长黄峰与协会医药健康分会会员企业参加了闵行区生物医药及医疗器械进出口贸易工作座谈会。会上，会员企业分享了博鳌乐城先行区的新政策，并就企业面临的问题与相关部门进行了反馈沟通。

6月11日

协会举办了第五场实用技能培训，邀请到了Martec中国市场营销和业务扩展事务负责人宋勇和依视路集团大中华区事务总裁吕建中分别主讲了《用管理咨询的方法思考政府关系管理》和《风险管理和危机应对的系统方法》课程。来自巴斯夫新材料、拜尔斯道夫、金拱门、佛罗伦萨小镇等30位会员企业代表参加。

6月12日

协会联合会员企业上海香港三联书店有限公司举办了“百年华诞，红色书声”读书分享会，特邀著名作家、中共党史专家叶孝慎先生介绍其作品《剑吼西风——中央特科纪事》，讲述中共隐蔽战线和中央特科的历史。

来自沃尔沃、捷成洋行、陶氏、不二越、江崎格力高等会员企业以及协会的二十多名党员和阅读爱好者参加了读书分享会。活动由协会副会长兼秘书长、党支部书记刘生主持。协会会长黄峰、常务副秘书长李洁，上海香港三联书店有限公司总经理路培庆、总经理助理沈骁出席。（图4）

6月16日

黄浦区政府举办“2021黄浦外商投资推介大会暨外资研发中心政策发布会”。协会会长黄峰、常务副秘书长李洁出席。

6月23日

协会会长黄峰应邀参加由上海市人民政府合作交流办、市民政局、杨浦区政府联合举办的“你我携手 一起幸福”社会力量助力对口地区公益帮扶案例展示活动。



图3



图4

6月23日

上海市外商投资协会商业工作委员会（以下简称商工委）组织成员单位来到法国迪卡侬集团位于上海外高桥的中国区总部和旗舰店进行参观考察。来自盈展资产、星巴克、乐高、爱特思、蕾碧裳、施华洛世奇、酷悦轩尼诗、捷成洋行、富士通、东方希杰、罗森等企业的二十多名代表参加了活动。商工委秘书长—上海盈展资产管理有限公司副总裁陆荣杭，协会常务副秘书长李洁出席活动。（图5）

6月29日

协会举办了第六场实用技能培训，邀请到了德勤中国国际税和企业并购重组服务、税务及商务咨询高级经理余雯、德勤中国国际税务及企业并购服务高级经理喻进和德勤中国税务及商务咨询转让定价总监邵慧三位专家为大家讲解国际税收基本框架以及实务热点探讨和转让定价最新实务分享。来自安靠、皮尔法伯、兄弟、宜家等会员企业的20多人参加。

6月29日

协会举办宏观政策洞察活动，特邀外资企业的总裁和首席技术官们前往上海数据交易中心参观，并邀请了上海数据交易中心首席执行官汤奇峰先生分享了“上海城市数字化转型”这一话题。来自兄弟（中国）、尹藤忠商事、迅达等企业的代表们参加。（图6）



图5



图6

会员交流

6月1日，协会会长黄峰走访安永，与安永主管合伙人唐荣基、华中区税务主管合伙人夏俊进行交流，并参观了Wave Space创新中心。

6月2日，协会副会长刘生走访了雅马哈发动机（中国）有限公司，与公司中国本部副部长、董事、总经理岡野敦彦进行了交流。

6月10日，舍弗勒投资（中国）有限公司大中华区企业传播与市场部总监李佑美一行来访，协会常务副秘书长李洁接待并进行交流。

6月11日，协会会长黄峰走访会员企业博枫。博枫中国区负责人Stuart Mercier接待并介绍了博枫在华尤其是在沪的业务开展情况及未来发展规划。（图7）

6月15日，协会会长黄峰应邀参加迪士尼5周年庆典活动。

6月17日，协会常务副秘书长李洁走访鼎赛龙（上海）商业有限公司。公司法律顾问胡晓晖接待并进行交流。

6月18日，协会副会长刘生走访了美国龙（上海）商用设备有限公司，公司副总经理向逸峰接待并进行交流。

6月18日，奥瑟亚（中国）投资有限公司中国区总裁郭基勋拜访协会。协会会长黄峰接待并进行了交流。

6月18日，协会会长黄峰走访强生（中国）有限公司。强生中国总裁委员会成员、副总裁阚非一行接待并进行交流。

6月23日，协会会长黄峰拜访了美亚财产保险总裁暨CEO孙立群。孙总介绍了美亚保险在中国境内的业务结构及业务发展情况。

6月28日，沙伯基础工业有限公司中国区政府关系总监梁一松来访协会，协会会长黄峰接待并进行交流。

6月30日，“博低碳 特泾彩”——2021卡博特公众开放日活动暨吴泾镇材料能源企业联盟成立仪式在卡博特上海工厂举行。协会常务副秘书长李洁应邀参加。（图8）

6月30日，百时美施贵宝中国及亚洲区域政府事务及市场准入部负责人关志强来访。协会会长黄峰接待并进行交流。



图7



图8

走访企业名单：

- 赛诺菲（中国）投资有限公司
- 上海智硕投资管理有限公司
- 贝联特种金属制品（上海）有限公司
- 上海玛泽会计师事务所（普通合伙）

- 恩埃希（上海）电子设备有限公司
- 美固龙（上海）商用设备有限公司
- 舍弗勒投资（中国）有限公司
- 卡博特（中国）投资有限公司
- 罗迩德世（上海）国际贸易有限公司
- 通标标准技术服务有限公司上海分公司
- 上海光华·爱而美特仪器有限公司
- 爱沛精密模塑（上海）有限公司
- 小松（中国）投资有限公司
- 东瑞盛世利融资租赁有限公司
- 恒生银行（中国）有限公司
- 上海沙迪克软件有限公司
- 弗曼科斯（上海）电子有限公司
- 强生（中国）有限公司
- 上海君铎富励信息技术有限公司
- 寰亚文化传播（中国）有限公司
- 上海欣欣经济发展有限公司
- 惠普科技（上海）有限公司
- 宝理工程塑料贸易（上海）有限公司
- 上海盈思佳德供应链管理有限公司
- 上海妮姬时装有限公司
- 泉膳（中国）投资有限公司
- 住友电工管理（上海）有限公司
- 招商银行股份有限公司上海分行
- 美亚财产保险有限公司
- 雅马哈发动机（中国）有限公司
- 安永（中国）企业咨询有限公司
- 美亚财产保险有限公司

HIGHLIGHTS

SHFIA organized member companies to participate in a government-enterprise roundtable for foreign-invested pharmaceutical companies

On June 9, Zong Ming, Vice Mayor of Shanghai, held a government-enterprise roundtable for foreign-invested pharmaceutical companies. Gu Honghui, Deputy Secretary-General of the Shanghai Municipal Government, presided over the meeting. Gu Jun, Director of Shanghai Municipal Commission of Commerce, introduced the status of foreign investment in Shanghai this year. Huang Feng, Chairman of SHFIA, attended the meeting.

At the meeting, representatives from foreign-invested member companies of the Association's Healthcare Working Committee, including GE, Bayer, Allergan, Biomerieux, Diagnostics, and other member companies including Essilor, Merck, raised relevant issues and suggestions involving industry and product access, customs clearance and logistics, drug classification and management, and policies, etc. The heads of the relevant departments responded by explaining the policies and regulations respectively. (Image 1)

A symposium on Party construction in foreign-invested enterprises was held at SHFIA

In order to further understand and promote the work of Party construction in foreign-invested enterprises, as well as to welcome the 100th anniversary of the founding of the CPC, on June 25, a symposium on Party construction in foreign-invested enterprises was held in SHFIA. Wang Yeyong, Deputy Secretary of Shanghai Municipal Committee of the Communist Party, Zhu Yi, Member of Party Group and Deputy Director of Shanghai Municipal Commission of Commerce, and Huang Feng, Chairman of SHFIA, attended the symposium. The symposium was presided over by Liu Sheng, Secretary of the Party Branch and Vice Chairman of SHFIA.

The Party leaders from Mary Kay Party Committee, Carrier Air Conditioning Party Committee, Shanghai Mitsubishi Elevator Party Committee, Ernst & Young Party Committee, Bosch Party Branch, Accenture Party Branch, Shanghai Sumitomo Commercial Party Branch, BD Party Committee, introduced the Party organization structure in their respective companies, shared practical experience and put forward suggestions for further Party construction. Mr. Wang Yeyong, fully affirmed the achievements of foreign-invested enterprises in the work of Party construction. (Image 2)



Image 1



Image 2

2021 Yangtze River Delta Foreign Investment Association Alliance Meeting and Yangtze River Delta Foreign Investment Work Exchange Meeting Held

On June 10, 2021 Yangtze River Delta Foreign Investment Association Alliance Meeting and the Yangtze River Delta Foreign Investment Work Exchange Meeting were held in Wujiang District, Suzhou City. Nearly 50 people, including the heads of Department (Commission) of Commerce of three provinces, and executives of member companies of the Yangtze River Delta Foreign Investment Association Alliance attended the meeting.

The meeting was presided over by Zhao Jin, Chairman of Jiangsu Association of Enterprises with Foreign Investment. Yuan Gaoqiang, Vice Chairman of China Association of Enterprises with Foreign Investment delivered a speech. At the meeting, Huang Feng, Chairman of SHFIA, introduced the working rules and organizational structure of the High-quality Development Branch of China Association for Foreign Investment and the draft plan of the second Yangtze River Delta FIE Sci-Tech Innovation Forum. After discussion, the two drafts were largely passed. The second Yangtze River Delta FIE Sci-Tech Innovation Forum will be held in Wujiang, Suzhou, in mid-November this year.

FIE Volunteer Team was formally established

On June 11, FIE Volunteer Alliance held a flag presenting ceremony and World Environment Day themed activity in Shanghai Urban Garden, and announced the official establishment of the Shanghai FIE Volunteer Team. Cai Weimin, Chairman of Shanghai Volunteer Service Charity Foundation, Liu Sheng, Vice Chairman of SHFIA, and Hu Dongwen, Senior Engineer of Shanghai Academy of Environmental Sciences, attended. Nearly 90 volunteers from 17 companies participated in the event.

FIE Volunteer Alliance received the official approval from the Shanghai Volunteers Association on the establishment of the Shanghai FIE Volunteer Service Team on the same day. Cai Weimin, Chairman of Shanghai Volunteer Service Charity Foundation, announced the official establishment of the Shanghai FIE Volunteer Team and presented the flag to Fei Shengxie, Chairman of FIE Volunteer Alliance and General Manager of Amway (China) Shanghai, Jiangsu and Jiangxi regions. In addition, 15 companies, including Atex, Amway, Decathlon, Ford Motor, Fujifilm, Hang Seng Bank (China), Cargill, Herbalife, L'Oréal, Suntory, Jushui Tan Network, Sinophil, Starbucks and Intel, were presented with the Shanghai FIE Volunteer Sub-team flag. (image 3)

SHFIA held the 15th "Amway Cup" Foreign-Invested Enterprise Golf Invitational Tournament

On June 4, the 15th "Amway Cup" Foreign-Invested Enterprise Golf Invitational Tournament was held at Sheshan Golf Club. Nearly 60 executives from more than 40 member companies participated in the competition. Huang Feng, Chairman of SHFIA, attended the event and delivered a speech expressing his gratitude to the companies including Amway, YKK, Decathlon, and Garden Hotel who sponsored the event.

SHFIA EVENTS

June 3

Huang Feng, Chairman of SHFIA, and member companies of Association's Healthcare Working Committee participated in a symposium about biomedicine and medical device

import and export trade in the Minhang District. At the meeting, member companies shared the new policies of the Boao Lecheng Pilot Zone and communicated with relevant departments on the problems faced by the companies.

June 11

SHFIA held the fifth practical skills training and invited Song Yong, who is in charge of Martec China's marketing and business expansion affairs, and Lv Jianzhong, President of Essilor Group's Greater China Affairs, to give lectures on "Thinking about Government Relationship Management in a Management Consulting Mindset" and "Systematic Approach to Risk Management and Crisis Response". Representatives of 30 member companies including BASF, Beiersdorf, Golden Arches, Florence Town, etc. participated.

June 12

SHFIA and its member company Shanghai Hong Kong Sanlian Bookstore held a reading sharing session, and specially invited the famous writer and CCP history expert Mr. Ye Xiaoshen to introduce his work which tells the history of the hidden front of the CCP and its Special Operation Division.

More than 20 party members of SHFIA and books lovers from member companies such as Volvo, Jepsen & Co., Dow, Fujitsu, Ezaki Glico, participated in the event. The event was presided over by Liu Sheng, Vice Chairman and Secretary-General of SHFIA. Huang Feng, Chairman of SHFIA, Jessica Li, Executive Deputy Secretary-General of SHFIA, Lu Peiqing, General Manager of Shanghai Hong Kong Sanlian Bookstore and Shen Xiao, Assistant General Manager, attended.(Image 4)



Image 3



Image 4

June 16

2021 Huangpu District Foreign Investment Promotion Conference and Foreign-Funded R&D Center Policy Conference was held on June 16. Huang Feng, Chairman of SHFIA, and Jessica Li, Executive Deputy Secretary-General, attended.

June 23

Huang Feng, Chairman of SHFIA, was invited to participate in the demonstration session of cases of poverty lifting by social forces, which was jointly organized by the Shanghai Municipal People's Government Cooperation and Exchange Office, the Civil Affairs Bureau, and the Yangpu District Government.

June 23

SHFIA's Commerce Working Committee organized member companies to visit the Decathlon Group's headquarters and its flagship store in Waigaoqiao district.

More than 20 representatives from Yingzhan Assets, Starbucks, Lego, Aites, L Brands, Swarovski, Moet Hennessy, Jebsen & Co., Fujitsu, Oriental CJ, and Lawson participated in the event. Lu Ronghang, Secretary-General of the business working committee, Vice President of Yingzhan Asset and Jessica Li, Executive Deputy Secretary-General of SHFIA, attended the event. (image 5)

June 29

SHFIA held the sixth practical skills training featuring Yu Wen, Senior Manager of Deloitte China International Tax and M&A Service, Taxation and Business Consulting, Yu Jin, Senior Manager of Deloitte China International Tax and M&A Service, and Shao Hui, Director of Deloitte China Tax and Business Consulting Transfer Pricing, who respectively explained the basic framework of international taxation, discussed practical hot topics, and shared the latest practice of transfer pricing. More than 20 people from member companies such as Amkor, Pierre Fabre, Brothers, IKEA, etc. participated.

June 29

SHFIA held a macro policy insight event, specially invited the presidents and chief technology officers of foreign-invested enterprises to visit the Shanghai Data Exchange Corp, and invited Tang Qifeng, CEO of the Shanghai Data Exchange Center, to share the topic of "Shanghai Urban Digital Transformation". Representatives from Brother (China), Itochu, Schindler and other companies participated. (Image 6)



Image 5



Image 6

CONNECTING WITH MEMBER COMPANIES

On June 1, Huang Feng, Chairman of SHFIA, visited Ernst & Young, met with Tang Rongji, Ernst & Young's Managing Partner and Xia Jun, Central China Taxation Managing Partner, and visited the Wave Space Innovation Center.

On June 2, Liu Sheng, Vice Chairman of SHFIA, visited Yamaha Motor (China) Co.,Ltd. and exchanged views with Okano Atsuhiko, Direct President China Headquarters of the company.

On June 10, a delegation of Schaeffler led by Li Youmei, Director Communications of Schaeffler Holding China visited SHFIA. Jessica Li, Executive Deputy Secretary-General of SHFIA, received them and the two sides exchanged views.

On June 11, Huang Feng, Chairman of SHFIA, visited Brookfield. Stuart Mercier, Head of Brookfield China, received him and introduced the business development and plans in China, especially in Shanghai. (Image 7)

On June 15, Huang Feng, Chairman of SHFIA, was invited to attend Disney's 5th anniversary celebrations.

On June 17, Jessica Li, Deputy Secretary-General of SHFIA, visited Diesel Dragon, and was received by Hu Xiaohui, Legal Counsel of the company. The two sides exchanged views.

On June 18, Liu Sheng, Vice Chairman of SHFIA, visited Megalong (Shanghai) Shop Equipment Industry Co., Ltd.,. Xiang Yifeng, Vice General Manager of the company received him and exchanged views.

On June 18, KiHun Kwak, General Manager of OCI CHINA, visited SHFIA. Huang Feng, Chairman of SHFIA received him and the two sides exchanged views.

On June 18, Huang Feng, Chairman of SHFIA, visited Johnson & Johnson (China) . Fei Que, member of Johnson & Johnson China President Committee and Vice President, received him and exchanged views.

On June 23, Huang Feng, Chairman of SHFIA visited AIG Insurance Company China Limited. Lisa Sun, President & Chief Executive Officer received him and introduced the business structure and business development in China.

On June 28, Liang Yisong, Director of Government Relations of Saber visited SHFIA. Huang Feng, Chairman of SHFIA, received him and exchanged views.

On June 30, 2021 Cabot Open to Public Day and the inauguration ceremony of the Wujing town materials and energy enterprise alliance were held at Cabot Shanghai factory. Jessica Li, Executive Deputy Secretary-General of SHFIA, was invited to participate.

On June 30, Guan Zhiqiang, Director of Bristol-Myers Squibb China and Asia Regional Government Affairs and Market Access, visited SHFIA. Huang Feng, Chairman of SHIFA, received him and exchanged views.



Image7



Image8

List of Companies Visited and Received

- Sanofi (China) Investment Co.,Ltd.
- Bi-Link Shanghai Co., Ltd.
- Fermax (Shanghai) Electronics Co.Ltd
- Nic (Shanghai) Electronic Equipment Co.Ltd
- Megalong (Shanghai) Shop Equipment Industry Co., Ltd.,
- Schaeffler Holding (China) Co.,Ltd.
- Weir Engineering Products (Shanghai) Co.,Ltd
- Cabot (China) Limited.
- Royal Dutch International Trading Co.,Ltd.
- SGS China
- Shanghai Guanghua Altometer Instruments
- Shanghai DAI-ICHI Seiko Mould & Plastics Co., Ltd.
- Komatsu (China) Ltd.
- Tozui Corporation
- Hang Seng Bank (China) Limited Shanghai Branch
- Shanghai Sodick Software Co., Ltd.
- A FESCO Adecco Company
- Media Asia (China) Ltd.
- Shanghai SunShine Development Co.,Ltd
- Shanghai Zhishuo Investment Management Co.,Ltd
- Mazars Certified Public Accountants
- Ernst & Young (China) Advisory Limited
- HP Technolgy (Shanghai) Co.,Ltd.
- Polyplatics Trading (Shanghai) Ltd.
- Diesel Dragon (Shanghai) Co., Ltd.
- Shanghai SMART Cargo Supply Chain Management
- Shanghai Nikki Fashion
- Zensho (China) Holdings Co.,Ltd.
- Sumitomo Electric Management (Shanghai) Co.,Ltd.
- China Merchants Bank Shanghai Branch
- Aig Insurance Company China Limited
- Yamaha Motor (China) Co.,Ltd.



上海市外商投资协会 Shanghai Foreign Investment Association
地址 Address :上海市黄浦区淮海中路138号上海广场29楼 29F, Shanghai Plaza, No.138 Middle
Huaihai Rd, Huangpu District, Shanghai
微信公众号 WeChat: 上海市外商投资协会
联系人 Contact Person: 朱微娜
电话 Tel: 021-62752995
邮箱 E-mail: zhuweina@safi.org.cn